

Towards a new Evaluation Culture and Policy

High-Level Event on Evaluation

Friday 9 November, 10 am – 1 pm, Palais, Room 1

Chaired by Gabriella Battaini-Dragoni,
Deputy Secretary General

Opening remarks by Ambassador Torbjörn Haak,
Chair of the Rapporteur Group on Programme, Budget and Administration

Part 1: International Standards

- 10:15 **Susanne Frueh**, Director of Internal Oversight at UNESCO and Chair of UNEG
The United Nations Evaluation Group (UNEG) standards and experience of UNESCO
- 10:30 **Hans Lundgren**, OECD DAC evaluation network
OECD DAC evaluation norms and standards
- 10:45 Questions and discussion
- 11:00 Coffee Break

Part 2: International Practice

- 11:30 **Bastiaan de Laat**, Senior Evaluator, Council and Executive Committee Secretariat, OECD and President of the European Evaluation Society
Experience of the OECD on evaluation: evaluation of intergovernmental committees
- 11:45 **Antonina Cipollone**, Head of Unit, European Commission General Secretariat
Experience of the EU on evaluation policy: independence, credibility and usefulness
- ***
- 12:00 **Insight from the Oversight Advisory Committee, Margareta de Goys**
Challenges and Opportunities for the Council of Europe Evaluation Function
- 12:15 **Questions and discussion**

Conclusions: Towards a New Evaluation Policy at the Council of Europe
Colin Wall, Director of Internal Oversight

Vers une nouvelle culture et politique d'Évaluation

Événement de haut niveau sur l'Évaluation

Vendredi 9 novembre, 10h - 13h, Palais, salle 1

Présidé par **Gabriella Battaini-Dragoni**,
Secrétaire Générale adjointe

Discours d'ouverture de l'Ambassadeur Torbjörn Haak,
Président du Groupe de rapporteurs sur le Programme, le Budget et l'Administration

Partie 1 : Normes internationales

- 10h15 **Susanne Frueh**, Directrice du Service d'évaluation et d'audit de l'UNESCO et Présidente de l'UNEG
Les standards d'évaluation du Groupe des Nations Unies pour l'Évaluation (UNEG) et l'expérience de l'UNESCO
- 10h30 **Hans Lundgren**, Réseau d'Évaluation de l'OCDE CAD
Les normes et standards institutionnels d'évaluation de l'OCDE CAD
- 10h45 Questions et discussions
- 11h Pause café

Partie 2 : Pratique internationale

- 11h30 **Bastiaan de Laat**, Évaluateur principal, Secrétariat du Conseil et du Comité Exécutif, OCDE et Président de la Société Européenne d'Évaluation
L'expérience de l'OCDE en matière d'évaluation : évaluation des comités intergouvernementaux
- 11h45 **Antonina Cipollone**, Chef d'Unité, Secrétariat général de la Commission européenne, Direction - Amélioration de la Règlementation et Programme de Travail
L'expérience de l'UE en politique d'évaluation : indépendance, crédibilité et utilité
- ***
- 12h **Vision du Comité d'Audit et d'Évaluation, Margareta de Goys**
Défis et opportunités pour la fonction d'Évaluation du Conseil de l'Europe
- 12h15 **Questions et discussions**

Conclusions : Vers une nouvelle Politique d'Évaluation au Conseil de l'Europe
Colin Wall, Directeur de l'Audit Interne et de l'Évaluation